



1



2



3

## RETRO TECH

Everything old is new again, and just as vinyl records are making a comeback, so too is other technology from a seemingly bygone era. Take this Longines Heritage Railroad men's watch (1), for instance. It boasts a simple design, inspired by models the brand used to make for the employees of various railway companies (longines.com). Then this stripped-down Punkt MP01 phone (2) is stylish, yet much simpler to operate than modern smartphones, losing the big screen and internet capabilities, retailing for \$329 (punkt.ch). Finally, Kodak's new Super 8 film camera (3) retails for around \$400 – it uses the old three-minute film cartridges of yesterday (Kodak invented the format in 1965), backed up by a digital viewfinder, SD card slots, USB and HDMI connections. Cartridges are sent to Kodak to be processed, just as they used to be (kodak.com).

## تكنولوجيا مستعادة

كل ما هو قديم، يستعيد اليوم جدته مرة أخرى، وكما شهدت إسطوانات التسجيل القديمة عودة قوية، هناك أجهزة أخرى من نفس الحقبة تسير على ذات الطريق. ساعة لونجين هيريتاج ريلرود للرجال (1) تفتخر اليوم بتصميم بسيط، مستوحى من النماذج التي كانت العلامة التجارية الشهيرة تصنعها لموظفين في شركات سكك حديد مختلفة (longines.com). هاتف Punkt MP01 الأنيق سهل الاستعمال (2) والأبسط من الهواتف الذكية الحديثة، لا يملك شاشة كبيرة أو إمكانية استخدام الإنترنت، وهو يباع بـ 329 دولاراً أمريكياً (punkt.ch). وكاميرا كوداك Super 8 الجديدة (3) تباع بنحو 400 دولار أمريكي - وهي تستخدم خراطيش أفلام قديمة مدتها ثلاث دقائق (كوداك اخترعتها عام 1965)، ولكن مدعومة بعدسة الكاميرا الرقمية، وفتحات بطاقة الذاكرة SD، ومأخذ USB وHDMI. الخراطيش ترسل إلى كوداك لمعالجتها، تماماً كالسابق (kodak.com).